



السر المراجم التحم





ltem	No	البند		
Asteroid Target	4	الهدف الاستراتيجي		
Problem	5	المشكلة		
Lab Idea	6	فكرة المختبر		
Why are we innovating?	7	لماذا نبتكر ؟		
How does the lab contribute to solving the problem	8	كيف يسهم المختبر في حل المشكلة ؟		
Target Group	9	الفئة المستهدفة		
Laboratory Geographical Scope	10	النطاق الجغرافي للمختبر		
Lab Tracks	11	مسارات المختبر		
Areas of capacity-building of participating associations	12	مجالات بناء قدرات الجمعيات المشاركة		
Areas of indicative sessions	13	مجالات الجلسات الإرشادية		
Lab in Numbers	14	فام المختبر		
Timeline	15	الجدول الزمني		
Financial Cost	16	التكلفة المالية		
Potential lab partners	17	شركاء المختبر المحتملون		





الإسهام في تنظيم وتطوير الكيانات والمبادرات ذات العلاقة بالأسرة

Contributing to the organization and development of family-related entities and initiatives









The Kingdom's family development associations play a leading role in contributing to the stability of the Saudi family, whether by protecting it, building its capacities, enhancing its awareness, providing counselling services, social and psychological support or economic support to improve the quality of life of the family and helping it to transform from a troubled family into a stable family capable of living and producing.

In order for family development societies to have the sustainable impact they aim at through their family-oriented programmes and projects, they must take into account the differences and variables surrounding the Saudi family, which are different in our time from in the past.

تقوم جمعيات التنمية الأسرية بالمملكة بدور ريادي للمساهمة في استقرار الأسرة السعودية سواءً بحمايتها أو بناء قدراتها أو تعزيز وعيها أو تقديم خدمات الإرشاد والدعم الاجتماعي والنفسي لها أو الدعم الاقتصادي وذلك لتحسين جودة حياة الأسرة ومساعدتها في التحول من أسرة مضطربة إلى أسرة مستقرة قادرة على المعايشة والإنتاج.

وحتى تصل جمعيات التنمية الأسرية للأثر المستدام الذي تستهدفه من خلال برامجها ومشاريعها الموجهة للأسرة وجب عليها الأخذ بعين الاعتبار الاختلافات والمتغيرات المحيطة بالأسرة السعودية والتي اختلفت في وقتنا الحالى عما كانت عليه في السابق.







Lab Idea

🦈 فكرة المختبر

The family is the beginning of change for an ambitious future for society, an ambition that will advance the future of the Kingdom of Saudi Arabia and realize its ambitious vision 2030. It is important that the Saudi family is aware of this development that it will bring about through its ability to cope with the changes surrounding it. The lab's idea also contributes to achieving one of the strategic objectives of affection: "Contributing to the organization and development of family-related entities and initiatives" All members of the community who have reached the age of 18 are able to participate in the laboratory in addition to the specialized entities for family development in order to create a winning project.

الأسرة هي انطلاقة التغيير لمستقبل طموح للمجتمع، طموح يرتقي بمستقبل المملكة العربية السعودية ويحقق رؤيتها الطموحة 2030 ومـن المهـم أن تكـون الاسـرة السـعودية مدركـة لهـذا التطـوير الـذي ستحدثه من خلال قدرتها على مواجهة المتغيرات المحيطة بها ومن هنا انطلقت فكرة مختبر ثروة لابتكار مبادرات ومشاريع تسهم في تحقيق قيمة مضافة ومنتجات إبداعية غير تقليدية لتحسين جودة حياة الأسرة السعودية واستقرارها، كما تسهم فكرة المختبر في تحقيق أحد الأهداف الاستراتيجية للمودة وهو " الإسهام في تنظيم وتطوير الكيانات والمبادرات ذات العلاقة بالأسرة " يستطيع كافة أفراد المجتمع ممن بلغوا 18 عام فما فموق المشاركة في المختبر بالإضافة للكيانات المتخصصة بالتنمية الأسرية وذلك لايتكار مشروع رايح.







Why are we innovating?











رفعي وعي ومعارف جمعيات التنمية الأسرية

Raise awareness and knowledge of family development associations توحيد الجهود لإيجاد حلول للمتغيرات الاجتماعية

Consolidate efforts to find solutions to social variables

تحسين جودة حياة الأسرة السعودية

Improving the quality of life of the Saudi family

المساهمة في زيادة النمو الاقتصادي لجمعيات التنمية الأسرية

Contribution to increasing the economic growth of family development associations







W How does the lab contribute to solving the problem?

💝 كيف يسهم المختبر في حل المشكلة ؟

التنسيق والتكامل بين الجمعيات المشاركة **Coordination and** integration of associations

تطوير وابتكار مبادرات نوعية **Developing and** innovating quality initiatives

إيجاد حلول للمتغيرات الاجتماعية **Finding solutions** to social variables

إبراز المتغيرات التي تحيط بالأسرة **Highlighting the** variables surrounding the family











أفراد

Personnel

الخبراء والمختصين الممارسين والعاملين في قطاع التنمية الأسرية

Experts, practitioners and family development professionals



منظمات

Organizations

جمعيات التنمية الأسرية والكيانات غير الربحية المهتمة بقضايا الأسرة بالمملكة العربية السعودية

Family Development Associations and non-profit entities interested in family issues in Saudi Arabia







K Laboratory Geographical Scope



كافة مناطق المملكــة All areas of the kingdom مقر انعقاد المؤتمر السعودي للابتكار في التنمية الاسرية Saudi Conference on Innovation الرياض in Family Development Riyadh











منح مادي

Material grants

وذلك عبر المؤتمر السعودي للابتكار في

التنمية الأسرية والذي يهذف إلى تعزيز

روح الابتكار في مبادرات تنمية الأسرة غير

التقليدية وفق احتياجاتهم التنموية كما

يستعرض تجارب عالمية وإقليمية ومحلية

Through the Saudi Conference on

Innovation in Family Development,

which aims to enhance the spirit of

في الابتكار بمشاريع التنمية الأسرية





التجارب الرائدة في مجال التنمية الأُسرية

The laboratory offers specialized mentoring sessions in the field of initiative design, project management, marketing and project finance through 4 sessions and will also transfer the leading experiences in the field of family development



بناء قدرات Capacity Building

يقوم المختبر ببنا قدرات فرق المبادرات المبتكرة في التنمية الأسرية عبر 7 محاور رئيسية: تصميم المبادرات التنموية والابتكار الاجتماعي والتفكير التصميمي للابتكار وإدارة المشاريع التنموية واستشراف المستقبل والقيادة واقتصاد الرعابة

The lab builds the capabilities of innovative family development initiative teams across 7 main axes: Development initiative design, social innovation, design thinking for innovation, development project management, future outlook, leadership and care economy



حاضنة مشاريع Incubator

تهدف الحاضنة لدعم الأفكار المبتكرة في التنمية الأسرية من خلال توفير مساحات العمـل ومسـاعدة الجهـات أو الأفـراد المتقـدمين للحاضـنة عبـر تـوفير البيئـة المناسنة.

The incubator aims to support innovative ideas in family development by providing workspaces and assisting entities or individuals applying to the incubator by providing the right environment.









Areas of capacity-building of participating associations

🦥 مجالات بناء قدرات الجمعيات المشاركة

إدارة المشاريع التنموية

Development Projects Management

التفكير التصميمي للابتكار

Design Thinking for Innovation

الابتكار الاجتماعي

Social innovation تصميم المبادرات التنموية

Designing development initiatives

اقتصاد الرعاية

care economy

القيادة

leadership

استشراف المستقبل

looking ahead







Areas of indicative sessions



تسويق المبادرات

Marketing Initiatives

إدارة المشاريع

Project management تصميم المبادرات التنموية

Designing development initiatives

تمويل المشاريع

Project funding نقل التجارب الرائدة

Transfer of pioneering experiences







مشروع سيتم إطلاقها في المؤتمر السعودي للابتكار للتنمية الأسرية

Project to be launched at the Saudi Innovation Conference for Family Development

جلسة تعزيز وعي المشاركين

Participants' awareness-raising session

12

أسبوع سيتم من خلالها بناء قدرات الفرق المشاركة

A week through which the capacity of participating teams will be built

50

مبادرة لكل مرحلة ضمن مسار حاضنة المشاريع

Initiative for each phase within the incubator's path









P	المسار Track	Jan	Feb	Mar	Apr	May	Jun	Jul	Aug
1	تدشين المختبر وإطلاقه								
2	تسجيل الجمعيات المشاركة								
3	بنـــاء قـــدرات الجمعيـــات المشاركة			RAMADAN RAMADAN RAMADAN	SHAWAL				
4	تقـديم الجالســات الإرشــادية للجمعيات المشاركة			RAMADAN RAMADAN RAMADAN	SHAWAL				
5	اســـتقبال أفكـــار المبـــادرات المبتكرة								
6	ترشــيح 20 مبــادرة نوعيـــة مبتكرة								
7	المــؤتمر السـعودي للابتكــار في التنمية الأسرية								











شریك لوجستي Logistical Partner



شریك استراتیجي Strategic Partner



شریك مانح Donor Partner



شریك مانح Donor Partner



شریك مانح Donor Partner





